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Yttrande Handling 2023 nr 180 Motion av 
Martin Wannholt (D), Lisbeth Sundén 
Andersson (D) och Patrik Höstmad (D) om 
möjlighet för vissa idrottsföreningar att 
förvärva Gamla Ullevi och Bravida Arena 
Förslag till beslut 
I styrelsen för Got Event AB 

1. Styrelsen för Got Event AB föreslås besluta att ej ta ställning till motionen och 
dess förslag till beslut i kommunfullmäktige. 

2. Styrelsen för Got Event AB föreslås besluta om omedelbar justering av ärendet. 

Sammanfattning 
Gamla Ullevi och Bravida Arena nyttjas av flera olika klubbar, nationella och 
internationella arrangörer och i Bravida Arenas fall, även av skolor och breddidrott. 

Indikationen är att det bedöms svårt att samäga och samdrifta en arena med flera klubbar 
då sportslig utveckling och därmed ekonomiska föreutsättningar förändras över tid. 
Utöver detta finns i dag stora osäkerheter kring konjunkturutveckling, inflation, ränteläge 
och därtill ökade avkastningskrav vilket kan påverka intresset.  

En förändring av ägande och driftsansvar får även konsekvenser för kvarvarande staden-
ägda och driftade arenor vilket behöver utredas mer i detalj om så beslutas. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Bolagets verksamhet bedöms påverkas med färre arenor. I nuläget finns skalfördelar och 
synergier kring ekonomi, personal och kompetenser. Hur stor påverkan blir vid avyttring 
av en eller flera arenor är i detta skede svår att uttala.  

Bedömning ur ekologisk dimension 
Bolaget har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension. 
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Bedömning ur social dimension 
Vid en försäljning till de i motionen nämnda föreningarna finns risk att breddverksamhet 
och andra lag eller arrangörer inte kan fortsätta nyttja arenorna i samma omfattning som 
idag, då egen verksamhet kan komma att prioriteras. Utöver detta har bolaget inte funnit 
några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension. 

Bilaga 

1. Handling 2023 nr 180 Motion av Martin Wannholt (D), Lisbeth Sundén 
Andersson (D) och Patrik Höstmad (D) om möjlighet att förvärva Gamla Ullevi 
och Bravida Arena  

Expediering 
Stadsledningskontoret. 
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Ärendet  
Ärendet avser inkommen motion ”Handling 2023 nr 180 Motion av Martin Wannholt 
(D), Lisbeth Sundén Andersson (D) och Patrik Höstmad (D) om möjlighet för vissa 
idrottsföreningar att förvärva Gamla Ullevi och Bravida Arena”. 

Beskrivning av ärendet 
Got Event är Göteborgs stads evenemangs- och arenabolag med ansvar att drifta stadens 
nio större arenor inklusive Valhallabadet. På arenorna genomförs årligen ca 400 
evenemang varav en stor del utgörs av de åtta hemmalagens matcher.  

Samtliga nio arenor förhyrs av stadens fastighetsbolag Higab och bolagen har en nära 
samverkan. Som operatör bär Got Event den hyreskostnad Higab tar ut för respektive 
anläggning. I enlighet med hyresavtalen har Got Event ett långtgående ansvar för 
underhåll och utveckling av fastigheterna. Inom ramen för Got Events ekonomi 
genomförs löpande underhåll, re-investeringar och mindre investeringar (upp till 10 
miljoner kr). Större investeringar hanteras av fastighetsägaren och finansieras av Got 
Event genom hyrestillägg. 

Got Event tillämpar en hyresprincip gentemot klubbar/arrangörer med fast samt rörlig 
hyra i relation till antal publik. Fördelningen av matcharenor sker utifrån en sammanvägd 
bedömning av: 

1. Serietillhörighet och dess arenakrav 
2. Publikvolym 
3. Säkerhetsaspekter 

 

Utökad hyra till följd av större investeringar/ombyggnationer bedöms till viss del kunna 
överföras på hyresgäst men ej fullt ut.  

Fotbollen i Göteborg 
Under 2000-talet har klubbfotbollen sett en snabb kommersiell utveckling. På europeisk 
nivå har klubbar med störst ekonomiska muskler vunnit mark. Den inhemska fotbollen 
har gått samma väg, där klubbar med ekonomiska resurser kommit att dominera 
utvecklingen, även om det ibland dyker upp ett och annat ”Åshöjden”, vars framgångar 
oftast blir kortvariga.  

Allsvenskan gick under denna period från en liga som kunde konkurrera till att bli mer 
perifer. Det har bland annat lett till att svenska klubbar har varit förhållandevis osynliga i 
de europeiska cuperna. I dag är svenska ligan en del av näringskedjan där man utvecklar 
och ”säljer” lovande spelare så fort möjligheten ges. Parallellt med utvecklingen ställs 
nya krav på arenor exempelvis gällande förutsättningar för tv-sändningar, publikens 
upplevelse och säkerhet. 

Damfotbollen har under de senaste åren haft en kraftig positiv utveckling, på global, 
europeisk och nationell nivå. Det gäller i synnerhet i Göteborg. En tydlig indikator på det 
ökande intresset är att landslagets publiksiffror, sedan Gamla Ullevi blev nationalarena, 
har ökat från ca 4000 åskådare per match 2008 till dagens besökssnitt på 12 000 åskådare. 
Den gemensamma målsättningen från Svenska Fotbollsförbundet och Göteborg är att 
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landskamperna 2023 och 2024 ska fylla Gamla Ullevi. Förutom publiktillväxten ökar 
även antalet kvinnliga spelare, ledare och domare. 

I såväl Sverige som Europa kan en tendens skönjas hos de stora fotbollsföreningarna att 
satsa på att även ha damlag utöver sina herrlag. Vägen går antingen via övertaganden av 
befintliga lag eller genom att bygga upp en damsektion med egna produkter, genom att 
börja längst ner i seriesystemet. I Göteborg har båda metoder använts, exempelvis blev 
före detta Kopparberg/Göteborg FC BK Häcken FF, medan IFK Göteborg, Örgryte IS 
och BK Häcken har bygger under ifrån.  

Sedan mitten på 1970-talet har Gothia Cup utvecklats till världens största 
ungdomsturnering i fotboll. Under 2022 återkom turneringen efter ett tvåårigt uppehåll 
med 1603 lag från 59 nationer – en liten bit kvar till rekordåren före pandemin. Förutom 
Gothia Cup tillhör även Future Cup och Göteborg Cup återkommande 
fotbollsevenemang.  

Göteborgs elitfotbollsföreningar, 2023 
Förening Bildande Serietillhörighet Antal 

aktiva 
spelare 

Sektioner Publik 
(storlek) 

Sportslig 
ambition 

Hemma-
arena 

IFK 
Göteborg 

1904 Allsvenskan 220 Ungdom, 
herr och 
dam 

15 000 Topplag i 
Allsvenskan 

Gamla 
Ullevi 

Örgryte IS 1887 Superettan 484 Ungdom, 
herr och 
dam 

3 000 Allsvenskan Gamla 
Ullevi 

GAIS 1894 Allsvenskan      
(fr o m 2024) 

i.u. Ungdom, 
herr och 
dam 

3 000 Allsvenskan Gamla 
Ullevi 

BK Häcken 1940 Allsvenskan i.u. Ungdom, 
herr och 
dam 

4 000 Deltaga i 
Europaspel 

Bravida 
Arena 

BK Häcken 
FF 

2021 Damallsvenska
n 

i.u. Dam 1 000 Deltaga i 
Europaspel 

Bravida 
Arena 

Utsikten BK 1935 Superettan 86 Ungdom 
och herr 

300 Allsvenskan Ruddalen 
IP* 

Qviding/Frä
ntorp IF 

1987 Ettan Södra 300 Ungdom, 
herr och 
dam 

250 Superettan Valhalla 
IP 

Göteborg 
DFF 

2013 Ettan Södra 25 Dam 100 DamEttan Valhalla 
IP 

 

Gamla Ullevi 

Gamla Ullevi byggdes 1916 och verkade som Allsvensk arena under perioden 1924–
1958. Arenan återtogs som allsvensk arena även under perioden 1992–2006. År 2007 revs 
den ursprungliga arenan och år 2009 invigdes den nuvarande arenan. Gamla Ullevi har tre 
hemmalag; IFK Göteborg, Gais och ÖIS samt är nationalarena för svenska 
damlandslaget. Arenan används även under Gothia Cup.  

Gamla Ullevi utgjorde initialt ett eget bolag och ägdes/driftades av Higab. Initialt var 
intentionen att allians-klubbarna IFK, ÖIS och Gais skulle ansvara för driften vilket av 
olika anledningar ej genomfördes. I augusti 2014 skedde en bolagsfusion och Got Event 
övertog driftsansvaret.  
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Gamla Ullevi har hög beläggning med ungefär 55 matcher per år och kan med naturgräs-
underlag inte användas mer. Närboende till Gamla Ullevi har sedan starten 2009 upplevt 
problem med vibrationer i samband med matcher. Då publiken hoppar synkront uppstår 
vibrationer i leran under arenan, vilka sprider sig i vågform till närliggande byggnader. 
Arenan har tvingats till flera åtgärder för att klara miljöförvaltnings krav utan att komma 
till rätta med grundproblematiken.  

Bravida Arena 

Rambergsvallen byggdes 1935 som fotbolls- och friidrottsarena. År 2012 tog Göteborgs 
Stad ett beslut att rusta upp arenan till nuvarande allsvensk nivå och Hisingens nya arena 
– Bravida Arena stod klar 2015. Idag spelar BK Häckens elitlag, herrar och damer, samt 
BK Häckens FFs damlag här. Från och med 2022 spelar även Utsikten BK på Bravida 
Arena då Ruddalen IP inte är godkänd som Superettan-arena av SvFF. Svenska Cupen 
spelas också på Bravida Arena liksom Gothia Cup. Arenan används även av skolor och 
annan breddidrott. 

Arenan används återkommande som reservplan på konstgräs för ett flertal lag och 
används även till stora delar av breddidrott som träningsarena och är bland de mest 
använda anläggningarna i landet. Sedan Bravida byggdes har arenan kunnat ta emot alla 
lag på Hisingen som kommit upp i Division 1, Superettan eller Allsvenskan. 

Bolagets bedömning 
Efter dialog som förts med klubbarna är indikationen att det bedöms svårt att samäga och 
samdrifta en arena med flera klubbar då sportslig utveckling och därmed ekonomiska 
förutsättningar förändras över tid. Utöver detta finns i dag stora osäkerheter kring 
konjunkturutveckling, inflation, ränteläge och därtill ökade avkastningskrav vilket kan 
påverka intresset.  

Bolaget har inte fört någon djupare dialog kring ett eventuellt intresse av att förvärva 
byggnaderna eller fastigheterna med föreningarna. Bolaget har ingen djupare insyn i 
föreningarnas ekonomi eller finansiering för att kunna uttala sig om intresse och 
förutsättningar finns för förvärv.  

En förändring av ägande och driftsansvar får även konsekvenser för kvarvarande staden-
ägda och driftade arenor vilket behöver utredas mer i detalj om så beslutas. Risk finns 
även att breddverksamhet och andra lag eller arrangörer inte kan fortsätta nyttja arenorna 
i samma omfattning som idag, då egen verksamhet kan komma att prioriteras.  

 

 

Marita Kärnstrand 

 

Chef Ekonomi och Verksamhetsstyrning 

 

Lotta Nibell 

 

VD Got Event AB  
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Kommunfullmäktige 
 

  
  

 

 

Handling 2023 nr 180 
  

Motion av Martin Wannholt (D), Lisbeth Sundén 
Andersson (D) och Patrik Höstmad (D) om 
möjlighet för vissa idrottsföreningar att förvärva 
Gamla Ullevi och Bravida Arena 
 
För några månader sedan blev Göteborg återigen utsedd till Sveriges bästa idrottsstad och 
har sedan lång tid tillbaka kallats ”Sveriges idrottshuvudstad”. I Göteborg, liksom i resten 
av världen, är fotbollen den största idrotten sett både till antal utövare och åskådare. 
Fotbollens betydelse i staden har blivit en viktig del av stadens själ och kultur, med 
supportrar som är hängivna och passionerade och som ser fotbollen som en central del av 
sina liv. Passionen återspeglas också i framgångarna, med Göteborg som den mest 
framgångsrika staden i Sverige när det gäller elitfotboll för herrar. Elitidrotten och 
elitfotbollen är även loket för barn- och ungdomsverksamheten. Genom elitverksamheten 
skapas förebilder och idoler som inspirerar barn och unga i både drömmar och fysisk 
aktivitet. Ju fler barn och unga som tränar och motionerar, desto bättre för folkhälsan och 
desto bättre förutsättningar för ett jämlikare samhälle. Förutsättningarna för breddidrotten 
stärks av förutsättningarna för elitidrotten, och vice versa. 

För elitföreningarnas verksamhet och framgångar har dock ekonomi och 
arenaförutsättningar blivit allt viktigare. Gamla Ullevi är Göteborgs främsta arena för 
elitfotboll och fungerar som hemmaarena för IFK Göteborg, Örgryte IS och GAIS samt 
damlandslaget. Upprättandet av Gamla Ullevi präglades emellertid av flera felbeslut, 
vilket har lett till att arenan ”blivit gammal snabbt” och anses som omodern. I jämförelse 
med andra svenska storstäder har Gamla Ullevi låg publikkapacitet i förhållande till 
efterfrågan och små ytor för kiosker och toaletter, vilket i sin tur påverkar den samlade 
upplevelsen negativt. Även damlandslaget har önskat att få spela sina landskamper på en 
arena med större publikkapacitet. Efter BK Häckens framgångar och publiktillströmning 
har också Bravida Arena uppfattats som i behov av upprustning och utökning. 

Om Göteborg ska fortsätta att vara betraktad som Sveriges idrottshuvudstad och där barn- 
och ungdomsverksamheten också ska främjas, så behöver staden tänka nytt och göra 
omtag kring arenasituationen. Elitfotbollsföreningarna måste få nya möjligheter att 
utvecklas och för detta krävs att de får större inflytande över sina verksamheter. För 
närvarande fungerar föreningarna endast som hyresgäster på Gamla Ullevi och Bravida 
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Arena, och alla större investeringar i arenorna behöver därför göras av fastighetsägaren 
Göteborgs Stad. Detta medför att investeringarna i elitarenorna ställs mot andra 
kommunala investeringsbehov, till exempel investeringar i lokaler för välfärdens kärna. 

Detta leder i sin tur till att investeringarna i arenorna alltid fördröjs, försenas och föråldras 
innan de eventuellt genomförs efter långdragna politiska processer. 

Genom att lämna över ansvaret för investeringarna till de som också använder arenorna 
finns det möjlighet till ökad investeringstakt. Prioritering av investeringarna kommer 
dessutom att göras av de klubbar som har en god förståelse för verksamhetens 
förutsättningar och utvecklingspotential. För att detta ska kunna ske behöver föreningarna 
också äga arenorna. Marken som arenorna står på kan upplåtas med tomträtt för stadens 
långsiktiga rådighet samt underlätta förvärv av fastigheterna. Vid ett övertagande så 
medföljer även ett ansvar om att den nuvarande breddverksamheten och andra elitlag kan 
fortsätta på arenorna i samma omfattning. Detta är något som utredningen måste ta 
hänsyn till. 

Förvärv av fastigheterna kommer att ge föreningarna möjlighet att i större utsträckning 
styra över sin egen verksamhet och därmed ta ytterligare kliv i sin utveckling – vilket i 
sin tur gynnar såväl idrottens barn- och ungdomsverksamhet som Göteborg som idrotts- 
och evenemangsstad. 

Förslag till beslut i kommunfullmäktige: 
1. Kommunstyrelsen, i samverkan med Higab AB och Got Event AB, ges i uppdrag att 

utreda möjligheterna och intresse hos IFK Göteborg, Örgryte IS och GAIS att 
förvärva Gamla Ullevi med tomträtt. 

2. Kommunstyrelsen, i samverkan med Higab AB och Got Event AB, ges i uppdrag att 
utreda möjligheterna och intresse hos BK Häcken att förvärva Bravida Arena med 
tomträtt. 

 
 
Martin Wannholt (D)          Lisbeth Sundén Andersson (D)          Patrik Höstmad (D) 
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